
Zápis z 5. jednání KSZM-MA21 ze dne 10.10. 2023 PlO-416592/2023

ZÁPIS

z 5. jednání Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21 {KSZM- 
MA21),

které se konalo 10. října 2023 na Úřadě MČ Praha 10, Vršovická 68

Přítomní členové komise: RNDr. Tomáš Janík, Ph.D., Ing. arch, et Ing. Lubomír Bača, Ing. Jarmila 
Bendová, Mgr. Lucie Loučková, Mgr. Karin Marques, Mgr. Marek Reimer, Bc. Kateřina Vávrová 
Online připojení členové komise: Mgr. Kateřina Plchová
Omluvení členové komise: Renata Chmelová, Petr Kopecký, Bc. Jakub Fraj
Nepřítomní členové komise: Mgr. Tereza Hauffenová, MBA, Ing. Jana Komrsková, 
Hosté: Mgr. Alena Snelling
Jednání komise bylo zahájeno: 17:00
Dle §6 odst. 6 JŘ konstatováno: Komise je usnášeníschopná.

Program: schválené body jednání

1. Schválení programu 5. jednání KSZM-MA21
2. Aktualizace Strategického plánu udržitelného rozvoje
3. Průběžná zpráva za rok 2023 k Auditu udržitelného rozvoje
4. Plnění Plánu zlepšování 2023
5. Různé, diskuse

Průběh jednání komise včetně stanovisek

Jednání bylo zahájeno hlasováním o účasti hostů - Mgr. Alena Snelling - na 5. jednání KSZM- 
MA21.
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Procedurální hlasování o účasti přítomných hostů na 5. jednání KSZM-MA21.

Pro 7

Proti 0

Zdrželi se 0

17:03 příchod Mgr. Marek Reimer

Procedurální hlasování o schválení zápisu ze zasedání dne 5. 9. 2023.

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0

Ověřovatelem zápisu byl navržen Ing. arch, et Ing. Lubomír Bača.

Procedurální hlasování o návrhu na stanovení Ing. arch, et Ing. Lubomíra Bači 
ověřovatelem zápisu.
Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0

1. Schválení programu 5. jednání KSZM-MA21

Procedurální hlasování o navrženém programu 5. jednání KSZM-MA21.

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0
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2. Aktualizace Strategického plánu udržitelného rozvoje

Alena Snelling, vedoucí oddělení strategického rozvoje a participace, krátce shrnula informace 
k současnému Strategickému plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období 2020 - 2030. 
Pojmenovala důvody proč je v polovině platnosti dokumentu potřebné jej aktualizovat a zároveň 
upozornila na důležitost vyhodnocení stávajících ukazatelů a úspěšnosti v jejich naplňování. 
Plán aktualizace zahrnuje harmonogram, provazbu mezi vyhodnocením strategického plánu 
a audity udržitelného rozvoje, posouzení šíře participace s veřejností a experty. Dále je v něm 
zakomponována diskuse s politickým vedením, propojení plánu s koncepcemi a programovým 
prohlášením Rady, zhodnocení nutnosti zpracování podkladových studií a průzkumů. 
Aktualizována bude jen návrhová a realizační část. V analytické části, která byla detailně 
zpracována v minulosti, budou provedeny jen drobné úpravy.

Už nyní se pracuje na Akčním plánu pro rok 2024 v nové podobě obsahující výrazně méně 
projektů než doposud. Je zájem na tom, aby byla snížena byrokracie a došlo ke sjednocení 
vykazovacích procesů (strategický plán, indikátory, Akční plán, ISO, audity udržitelného rozvoje). 
Tento proces je komunikován jak s politiky tak úředníky. Akční plánu bude, stejně jako 
v minulosti, navázán na rozpočet MČ P10 a budou v něm zahrnuty prioritní projekty naplňující 
dílčí koncepce (Koncepce školství, Koncepce kultury).

Návrh nového strategického plánu by měl být hotov v 1. polovině roku 2024, následně po 
dohodě s předsedy předložen k projednání do komisí a výborů a koncem roku 2024 předložen ke 
schválení na ZMČ. Předkladatelem materiálu bude paní tajemnice.
V rámci struktury úřadu byla ustanovena odborná skupina pro strategii, která se bude na 
aktualizaci podílet.
Dalšími významnými činiteli při aktualizaci jsou odborníci a experti z řad obyvatel, MHMP, 
Institutu plánování a rozvoje, DPP hl. m. Prahy a dalších městských organizací. Je nezbytné 
zajistit sběr jejich názorů a komentářů a prolnout je do připravovaného strategického plánu 
(uskutečnilo se i v roce 2019). V aktualizaci bude zohledněn, stejně jako v minulosti, strategický 
plán hlavního města Praha.
Důležitou úlohu při aktualizaci bude zastávat Komise pro strategii zdravého města a MA21.

Prověřit: je nutné předkládat návrh nového strategického plánu Návrhovému výboru?

Diskuse: Ing. Milan Maršálek, Bc. Kateřina Vávrová, Mgr. Marek Reimer, Mgr. Karin Marques

Předseda dal následně hlasovat o tom, že komise souhlasí s aktualizací „Strategického plánu 
udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období 2020-2030" v roce 2024
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"KSZM-MA21 souhlasí s aktualizací „Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 
10 pro období 2020-2030" v roce 2024".

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0

3. Průběžná zpráva za rok 2023 k Auditu udržitelného rozvoje

Milan Válek, koordinátor MA21 a programu Zdravé město, uvedl tento bod souhrnem informací 
k Průběžné zprávě za rok 2023. Zmínil, že jde o reportovací zprávu členěnou dle oblastí 
udržitelného rozvoje, kde je snaha uvést podrobný přehled činností, aktivit a postupů učiněných 
městskou částí Praha 10 v roce 2023. Součástí zprávy jsou doporučení expertů z poslední 
obhajoby v roce 2021 a na něj navázaný aktuální komentář městské části.
Zpráva je v pracovní verzi, bude dokončena do pátku 13.10. a následně 19. 10. předložena na 
RMČ P10. Z tohoto důvodu se komise vyjadřuje ve svém stanovisku k odeslání zprávy a přímo ji 
neschvaluje.
Zpráva se odevzdává v mezidobí mezi audity, vždy do konce října na České informační kanceláři 
pro životní prostředí. Vyhodnocení touto formou proběhlo i za rok 2022 a tak se obě zprávy 
stanou pro MČ P10 důležitým podkladem při snaze obhájit nejen kategorii B, ale dostat se do 
kategorie A hodnocení měst a městských částí v postupu k udržitelnému rozvoji. Právě o 
kategorii A má MČ P10 zájem se v příštím roce ucházet, tento zájem byl schválen Radou i 
Zastupitelstvem MČ P10.

Podněty ze zasedání komise:
V oblasti Správa věcí veřejných se soustředit na stabilizaci úřadu po přestěhování.
V roce 2024 provést anketu spokojenosti mezi úředníky ale i klienty úřadu.
Pracovní verzi zprávy zaslat všem členům k doplnění.

Diskuse:
Ing. Jarmila Bendová, Bc. Milan Válek, Bc. Kateřina Vávrová,

Předseda dal následně hlasovat o tom, že komise souhlasí se zasláním „Průběžné zprávy za rok 
2023 k Auditu udržitelného rozvoje" České informační kanceláři životního prostředí (CENIA)
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"KSZM-MA21 souhlasí se zasláním „Průběžné zprávy za rok 2023 k Auditu udržitelného 
rozvoje" České informační kanceláři životního prostředí (CENIA)".

Pro 8

Proti 0

Zdrželi se 0

17:50 odchod Mg. Karin Marques

4. Plnění Plánu zlepšování 2023

Předseda komise vyzval Ing. Milana Maršálka k vyhodnocení průběžného plnění Plánu zlepšování 
2023. Stav plnění je pravidelně projednáván na zasedání komise. Milan Maršálek procházel 
jednotlivé body Plánu zlepšování a konstatoval, že se na plnění Plánu zlepšování, v rámci svých 
kompetencí, podílí všichni členové Rady.

1. PARTICIPACE A PODNĚTY VEŘEJNOSTI

Opatření:
č.. 1 - Dotazníková/anketní šetření a participativní setkání - PROBÍHÁ
anketa a setkání s veřejností k rekonstrukci dětského hřiště v Bezručových sadech 
setkání s veřejností k revitalizaci Jeslí Jakutská
do konce roku 2023 se plánují ankety/participace k rekonstrukci dětských hřišť

č. 2 - Osvětové kampaně - SPLNĚNO
realizace kampaně Den Země
Desítka bez odpadů
Den sportu a zdraví
Evropský týden udržitelného rozvoje

č. 3 - Spolupráce s mládeží - PROBÍHÁ
12.12. 2023 se uskuteční Fórum mladých
Adoptuj strom - oslovení spolků ke spolupráci v říjnovém čísle měsíčníku Praha 10

č. 4 - Podpora kulturní identity MČ - PROBÍHÁ
tematické roky (2023 - Josef Čapek)
tematické vycházky
aktivity k lidovým svátkům: Masopust, Martinské slavnosti
letní divadlo na Zahradním Městě
letní scéna v Heroldových sadech
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2. UDRŽITELNOST A CIRKULÁRNÍ EKONOMIKA

Opatření:
č. 5 - Katalog adaptačních opatření ke zmírňování klimatické změny - PROBÍHÁ
spolupráce s Českou zemědělskou univerzitou - nyní příprava memoranda o spolupráci 
finanční prostředky z MHMP na revitalizaci parků

č. 6 - Obědy pro seniory ve školách - SPLNĚNO
Strašnice v ZŠ Hostýnská a ZŠ Olešská
Vršovice v ZŠ Eden a ZŠ U Vršovického nádraží
Zahradní město v ZŠ Švehlova a ZŠ Břečťanová

č. 7 - Mikrodepo Zahradní Město - PROBÍHÁ
uzavřeno memorandum o spolupráci se společností Power HUB z. ú.
v Komisi pro dopravu projednána drobná redukce parkovacích míst na P+R parkovišti
nyní jednání s TSK Praha o další technické realizaci

č. 8 - Komunitní energetika - PROBÍHÁ
uskutečněn seminář pro SVJ z Prahy 10
druhý seminář je připravován
publikovány informace o Nová zelená úsporám v měsíčníku PRAHA 10

č. 9 - Komunální energetika - SPLNĚNO
realizována fotovoltaika na budově Mateřské školy Bajkalská,
nabídka na připojení k projektu Pražského společenství obnovitelné energie s možností sdílení 
zkušeností energetických manažerů
schválena Zpráva o energetickém managementu - doporučeno řešit až 9 projektů s potenciálem 
energetické soběstačnosti (FVE a další opatření) 
probíhá soutěž na zateplení ZŠ Nad Vodovodem

č. 10 - SOCPOM - Sociální poradenské centrum - SPLNĚNO
centrum bylo otevřeno ve staré budově na Vršovické, v listopadu 2023 bude přestěhováno na 
Vinici spolu s odborem sociálním

3. STRATEGIE A KONCEPCE

Opatření:
č. 11 - Koncepce rodinné politiky - SPLNĚNO
schváleno usnesením č. 5/11/2023 Zastupitelstva MČ Praha 10

č. 12 - Audity udržitelného rozvoje MA21 - PROBÍHÁ
zpracována Průběžná zpráva za rok 2023 k auditům udržitelného rozvoje

č. 13 - Urbanistické studie Skalka - SPLNĚNO
schválena usnesením č. 0126/RMČ/2023
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Komise územního rozvoje MČ Praha 10 rozhoduje v souladu se studií

č. 14 - Generel veřejných prostranství - SPLNĚNO
schválen Generel Sídliště Malešice a Skalky 
plánuje se Generel Starých Vršovic

Podněty ze zasedání komise:
Přidat do Plánu zlepšování sloupec s komentáři a poslat členům komise odkaz na online verzi 
Informace o plnění Plánu zlepšování přiložit k zápisu

Diskuse: Bc. Kateřina Vávrová

Předseda dal následně hlasovat o tom, že komise bere na vědomí průběžné plnění Plánu 
zlepšování pro rok 2023.

"KSZM-MA21 bere na vědomí průběžné plnění Plánu zlepšování pro rok 2023".

Pro 7

Proti 0

Zdrželi se 0

5. Různé, diskuse

• 7. 12. 2023 od 17 hodin je termín dalšího zasedání komise, místem konání bude nová 
budova radnice, Vinohradská 3218/169, Praha 10

• Proběhla osvětová kampaň Evropský týden udržitelného rozvoje

Předseda pozval na další zasedání komise, které se bude konat ve čtvrtek 7.12. 2023 od 17 hodin 
v nové budově radnice Vinohradská 3218/169, Praha 10

Jednání komise bylo ukončeno v 18:01 hodin.
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Jméno, příjmení a podpis předsedy

RNDr. Tomáš Janík, Ph.D.

Jméno, příjmení a podpis ověřovatele zápisu

Ing. arch, et Ing. Lubomír Bača

Jméno, příjmení a podpis tajemnice komise

datum vyhotovení zápisu
13. 10. 2023

Součástí zápisu jsou stanoviska KSZM-MA21 č. 1 - č. 3 a vyhodnocení Plánu zlepšování 2023



ÚMČ Praha 10 Příloha č. 1

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

č. KSZM-MA21/5/1/2023

ze dne 10. 10. 2023

k „aktualizaci Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období 2020-2030".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. SOUHLASÍ

s aktualizací „Strategického plánu udržitelného rozvoje MČ Praha 10 pro období 2020-2030" 
v roce 2024

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
8 8 0 0 0

NDr. Tomáš Janík, Ph.D.
předseda KSZM-MA21



ÚMČ Praha 10 Příloha č. 2

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21 

č. KSZM-MA21/5/2/2023

ze dne 10.10. 2023

k „Průběžné zprávě za rok 2023 k Auditu udržitelného rozvoje".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. SOUHLASÍ

se zasláním „Průběžné zprávy za rok 2023 k Auditu udržitelného rozvoje" České informační 
kanceláři životního prostředí (CENIA).

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
8 8 0 0 0

RNÍJr. Tomáš Janík, Ph.D.
předseda KSZM-MA21



ÚMČ Praha 10 Příloha č. 3

STANOVISKO Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21 

č. KSZM-MA21/5/3/2023

ze dne 10. 10. 2023

k „průběžnému plnění Plánu zlepšování pro rok 2023".

Komise pro strategii Zdravého města a místní Agendu 21

I. BERE NA VĚDOMÍ

průběžné plnění Plánu zlepšování pro rok 2023.

Průběh hlasování:

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL
7 7 0 0 0

ŘNDr. Tomáš Janík, Ph.D.

předseda KSZM-MA21


